
  سرمربي تيم ملي 
سعيد احمديان

    گزارش
واليبال چن�د ماه 
پس از نتايج ضعيف 
واليبال در قهرماني جهان و رون�د نزولي واليبال 
نسبت به سال گذشته خودش را مقصر ندانست و 
مدعي ش�د نبايد دنب�ال دليل ناكامي ه�ا رفت. 
پنج ماه پ��س از ناكام��ي واليب��ال در رقابت هاي 
قهرماني جهان و كسب مقام نازل سيزدهم، ديروز 
ايگور كولاكوويچ در يك نشس��ت خبري در محل 
فدراسيون واليبال پاسخگوي سؤالات خبرنگاران 
شد، سرمربي مونته نگرويي بدون اينكه توضيحي 
درباره دلايل س��قوط هفت پله اي تيم كشورمان 
در قهرمان��ي جهان نس��بت به گذش��ته بدهد، از 
برنامه هايش براي رقابت هاي ليگ ملت هاي 2019 

و انتخابي المپيك صحبت كرد. 
     مي توانستيد بركنارم كنيد

كولاكوويچ هفته گذش��ته بود كه پس از چند ماه  
مرخص��ي طولاني به اي��ران آمد و پس از جلس��ه 
با افش��ين داوري سرپرست فدراس��يون واليبال، 
ماندنش روي نيمكت ايران را ت��ا المپيك 2020 
قطعي كرد. در حالي پيش از اي��ن برخي مديران 
سابق فدراس��يون مدعي بودند با توجه به قرارداد 
كولاكوويچ، فسخ قراردادش به دليل نتايج ضعيف 
واليبال در قهرماني جهان امكان پذير نيست كه اين 
سرمربي مونته نگرويي ديروز از دست باز فدراسيون 
براي بركناري اش خبر داد: »ضيايي اگر راضي نبود، 
مي توانست قرارداد من را فسخ كند. اولين سؤال من 
هم از داوري اين بود كه آيا من را مي خواهد يا دوست 

دارد با من كار كند؟  اگر دوست داريد با من همكاري 
كنيد، من هم آن را تمديد مي كنم چون اصلاً دوست 
ندارم جايي باشم كه به من و كارم علاقه اي نداشته 
باش��ند. در قراردادم گزينه اي نبود كه فدراسيون 
ايران مجبور باشد من را نگه دارد. داوري به من گفت 
اگر دوست نداشتيم با شما همكاري كنيم شما را به 

ايران دعوت نمي كرديم .«
    دنبال مقصر ناكامي نباشيد

در حالي واليبال كشورمان با كولاكوويچ در تابستان 
گذش��ته در رقابت هاي قهرماني جه��ان به مقام 
سيزدهم رسيد كه در دوره گذشته به مقام ششم 
رس��يده بود. با وجود نزول هفت پله اي واليبال در 
اين رقابت ها كولاكوويچ خودش را مقصر نمي داند. 
سرمربي تيم ملي واليبال در پاسخ به سؤال »جوان« 
درباره اينكه معتقديد مقصر مقام سيزدهمي نيستيد 
درحالي كه در تمام دنيا مرب��ي ناكامي را برعهده 
مي گيرد. از نظر شما دليل ناكامي و سقوط واليبال 
ايران چيست و چه كسي مقصر است، اينطور توضيح 
داد: » من مسئول نتيجه هستم اما مقصر نيستم. من 
واقعاً از اينكه سيزدهم شديم ناراضي هستم. در ابتدا 
مد نظر داشته باشيد كه دو كلمه مسئول و مقصر با 
هم تفاوت دارند. من مسئول نتايج واليبال ايران و 
كسب عنوان سيزدهمي جهان هستم، ولي هيچ گاه 
جلوي آيينه نمي ايستم و به خودم نمي گويم كه تو 
مقصري! شما نيز شايد بتوانيد به كيفيت كار من 
ايراد وارد كنيد ولي متوجه نمي شوم كه چرا بايد به 
دنبال مقصر باشيم. مگر چه انتظاري از واليبال ايران 
داشتيد؟ « وي معتقد است كه اگر مقصر ناكامي بود، 

اس��تعفا مي داد: »همه بازيكنان و كادر فني تلاش 
خود را كردند. بنابراين مقصري در تيم ملي نيست. 
مي توانيد بگوييد كه كيفيت بالايي نداش��تند، اما 
نمي توان گفت فلاني مقصر اس��ت و بايد تيرباران 
شود. نتايج جزئي از ورزش اس��ت. فدراسيون نيز 
كيفيت كار ما را ديده اس��ت. من 9 س��ال هدايت 
تيم ملي واليبال صربستان را برعهده داشتم اما در 
مقطعي احساس كردم كه تصميم اشتباهي گرفتم 
و مقصر هستم. در آن موقع از كارم استعفا دادم ولي 
در واليبال ايران احساس تقصير نمي كنم. من فقط 
از رتبه اي كه در مسابقات جهاني به دست آورديم، 
راضي نيستم. وقتي درباره نتايج صحبت مي كنيم، 
حتماً حاشيه هاي اطرافش را هم بايد بدانيد كه چه 

شده است.«
     كسب سهميه

 سخت تر از حضور در المپيك است
واليب��ال در حالي س��ال آين��ده رقابت هاي ليگ 
ملت هاي 2019 و انتخابي المپيك توكيو را پيش 
رو دارد، كه كولاكوويچ معتقد است سال سختي در 
انتظار واليبال ايران است: »براي المپيك 12 تيم ملي 
انتخاب مي شوند كه مسابقات انتخابي بسيار سختي 
دارد. در المپيك نتيجه گرفتن آسان تر از مسابقات 
انتخابي است. به همين دليل هدف اصلي حضور 
در المپيك است. صربستان س��ال 2000 قهرمان 
المپيك بود و بعد از آن من سه المپيك با صربستان 
داشتم. پس از آن صربستان نتوانست به المپيك 
برود. حق ايران اس��ت كه در المپيك باشد، اما راه 

بسيار سختي دارد.«

    تحريم تيم ملي به خاطر يك نفر 
عاقلانه نيست

سرمربي مونته نگرويي تيم ملي واليبال همچنين 
درباره شايعاتي كه درباره دخالت برخي بازيكنان در 
كار كادرفني شنيده مي شود، به شدت موضع گرفت: 
»بازيكن سالاري در تيم من جايي ندارد. من از سال 
1997 مربي هستم و تمام نتايجي كه كسب كرده ام به 
خاطر تصميماتي بوده كه خودم گرفته ام. من هميشه 
با بازيكنان بزرگ كار كرده ام و بازيكناني مثل سعيد 
معروف در زندگي من بسيار بوده اند كه من به همه 
آنها احترام گذاشته ام. بازيكنان ايراني نيز در مقابل به 
من احترام زيادي گذاشته اند و تصميمات من را قبول 
دارند. اگر روزي نتوانم كشتي ای كه بر آن سوار هستم 
را به خوبي هدايت كنم، از آن پياده خواهم شد. من 
شايعه بازيكن سالاري را در واليبال ايران شنيده بودم 

ولي چنين چيزي در تيم من نيست.«
كولاكوويچ همچنين پيام محكم و واضحي به برخي 
ملي پوشان ارس��ال كرد كه تهديد كرده بودند، در 
صورتي كه خوش خبر سرپرس��ت سابق تيم ملي 
برنگردد، ب��ازي در تيم ملي را تحري��م مي كنند: 
»بازيكنان آماده را به تيم ملي دعوت خواهم كرد 
و بازيكناني را كه دوست ندارند براي تيم ملي بازي 
كنند را اصلًا دعوت نمي كن��م. بازيكنان تيم ملي 
بايد احساس كنند كه مردم ايران آنها را به تيم ملي 
دعوت كرده اند؛ ولي در كل عاقلانه نيست بازيكني 
به خاطر يك نفر نخواهد براي تيم ملي بازي كند. 
بازيكنان به خاطر يك نفر به ميدان نمي روند بلكه 

آنها براي مردم ايران بازي مي كنند. « 

اعتراف تلخ!
معاون پارلماني وزي��ر ورزش درحالي در تازه تري��ن صحبت هاي خود از 
وجود چهار هزار طرح نيمه تمام و رها شده ورزشي در كشور خبر مي دهد 
كه كمبود امكانات ورزشي به خصوص در مناطق محروم و شهرستان ها 
سالهاست به معضل تبديل شده و دست استعدادهاي فراواني را از رسيدن 
به موفقيت كوتاه كرده است. مسئله اي كه بارها و بارها به اشكال مختلف 
توسط ورزشكاران و مدال آوراني كه با عبور از اين موانع به سختي توانستند 
به موفقيت هاي مختلف دست يابند بيان شده و به زبان آمده اما هرگز آنطور 

كه بايد به آن ترتيب اثر داده نشده است!
ورزش را مي توان نبض يك جامعه دانست؛ چراكه نه فقط سلامت افراد 
جامعه را تضمين مي كند كه رقابت و موفقيت را نيز به دنبال دارد كه نتيجه 
آن بدون شك تزريق نشاط به ش��ريان هاي هر جامعه اي است. از همين 
روست كه سالهاس��ت ديگر به ورزش به چشم يك تفريح نگاه نمي شود 
و به صنعتي عظيم تبديل شده كه كش��ورها به آن به چشم ابزاري براي 
رسيدن به رشد و موفقيت و سلامت و حتي به تصوير كشيدن اقتدار خود 
مي نگرند. با اين وجود اما در ايران آنطور كه بايد و شايد به اين مقوله مهم 
توجه نمي شود. اين را توجيه خادم در خصوص طرح هاي نيمه كاره ورزشي 
به وضوح ثابت مي كند وقتي مثل هميشه بهانه ها در خصوص مسائل مالي 

است و نبودن بودجه لازم !
دستيابي به موفقيت، ابزار مي خواهد و ابزار موفقيت هاي ورزشي فراهم 
آوردن امكانات در اقصي نقاط كشور است، اما سالهاست شاهد تبعيض نگاه 
مسئولان در اين راستا هستيم. به طوري كه  باوجود كمبود فاحش امكانات 
ورزشي در بس��ياري از شهرس��تان ها به خصوص مناطق محروم، شاهد 
متمركز شدن بهترين امكانات ورزشي در كلانشهرها به خصوص پايتخت 
هستيم. تبعيضي كه به نگاه نادرست مسئولان به اهميت زيرساخت هاي 
ورزش��ي برمي گردد كه نتيجه آن هدر رفتن استعدادها و سوخت شدن 
توانايي هايي است كه با اندكي توجه مي تواند شكوفا شود اما... به سرنوشتي 

نامعلوم و ناگوار دچار مي شود. 
اعتراف خادم در خصوص چهار هزار طرح رها شده ورزشي را مي توان به 
پاي صداقت او گذاشت اما اين اعتراف تكان دهنده جاي تأسف دارد وقتي با 
نگاهي كوتاه و گذرا مي توان ديد كه در بسياري از شهرستان ها ورزشكاران 
يا حتي افرادي كه علاقه زيادي به حضور در ورزش دارند به دليل عدم وجود 
امكانات لازم بايد دست از آرزوهاي خود شسته و به زندگي روزمره بپردازند. 
اين همان مسئله اي اس��ت كه بارها و بارها ورزش��كاران و مدال آوران در 
ديدارهاي خود با رهبري عنوان كرده اند كه آخرين آن درد دل هاي الياس 
علي اكبري، اولين مرد طلايي كوراش ايران در بازي هاي آسيايي بود كه از 
كمبود امكانات در شهرستان خود گفت و سختي هايي كه تا رسيدن به 
طلاي آسيا كشيده بود! درد دل هايي كه پيش تر از او نيز ورزشكاران بسياري 
به زبان آورده بودند. ورزشكاراني كه گاه به دليل عدم وجود امكانات، مجبور 
به تغيير رشته مي شوند يا مجبورند قيد رسيدن به اهداف بزرگي را كه در سر 
دارند بزنند يا تمام تلاش هاي خود را معطوف به اندك زماني كه در اردوهاي 
تيم ملي هستند، كنند.  چهار هزار طرح نيمه كاره رقم بالا و قابل توجهي 
است كه نمي توان با توجيه كمبودهاي مالي به سادگي از كنار آن گذشت. به 
خصوص كه اين تعداد مكان ورزشي جدا از داستان قهرمان پروري مي تواند 
حجم بالايي از مردم جامعه را به ورزش ترغيب كرده و سلامت و نشان آنها 
را در پي داشته باشد. حال آنكه طبق گفته هاي معاون وزير ورزش، تكميل 
و بهره برداري از اين تعداد پروژه لنگ اعتباري در حدود 10هزار ميليارد 
ريال است. رقمي كه در قبال سلامت و نش��اطي كه مي تواند براي مردم 
جامعه به دنبال داشته باشد   ناچيز است. اين درحالي است كه حسابي روي 
قهرمان پروري و تكميل اين پروژه ها نكنيم و تنها به بحث عمومي آن در 
زمينه ورزش همگاني بپردازيم. بحثي كه بارها و بارها توسط رهبر انقلاب به 

اهميت و ضرورت توجه به آن توصيه و تأكيد شده است !

دنيا حيدري

مسئول ناكامي هستم اما مقصر نيستم!
كولاكوويچ سرمربي تيم ملي ايران در پاسخ به سؤال »جوان« درباره روند نزول واليبال ايران:

بعد از عربستان كره شمالي كيسه گل قطر هم شد
اوج كري خواني قبل از دوئل بزرگ آسيا 

دو روز مانده به دوئل صدرنش�يني اي�ران و عراق در گ�روه چهارم 
جام ملت ه�اي آس�يا كري خواني هاي طرفين ش�دت پي�دا كرده 
اس�ت. از اول هم انتظار مي رفت كه رقابت س�نتي دو تي�م در گروه 
D به جنگ صدر نش�يني تبديل ش�ود و حالا كادرفني و بازيكنان 
هر دو تي�م تلاش مي كنند تا ش�رايط را ب�ه نفع خ�ود تغيير دهند.  
س��رمربي تيم ملي ايران بر حضور قدرتمندانه مقابل ع��راق تأكيد كرد. 
كارلوس كي روش در گفت وگو با سايت AFC بازي سوم را مهم ترين ديدار 
تيم كشورمان در مرحله گروهي خواند: »در فوتبال، بازي بعدي هميشه 
مهم ترين بازي است و تقابل با عراق براي ما يك بازي حياتي به شمار مي رود. 
از حالا هر كاري كه انجام مي دهيم براي بازي عراق است؛ ديداري كه بايد با 
تمركز بالا مقابل آنها بازي كنيم. هر دو تيم براي كسب صدر جدول و حفظ 
اعتبار با يكديگر مي جنگند. هر كاري كه لازم باشد انجام مي دهيم تا در 
بازي بعدي از عراق بهتر باشيم. بر اين باورم كه براي حضور در هر تورنمنتي 
نياز است كل بازيكنان آماده باشند. مي توان بازي هايي را با تركيب اصلي 
با پيروزي به پايان برد، اما با تركيب كامل مي توان قهرمان يك تورنمنت 
شد. وظيفه من به عنوان سرمربي اين است كه 2۳ بازيكن تيمم را مثبت و 

با نگرش سازنده حفظ كنم.«
    حضور با تيم دوم!

س��رمربي عراق قصد دارد در بازي پيش رو با ايران تيم دومش را به زمين 
بفرستد. سرچكو كاتانچ از اينكه ش��اگردانش هر دو بازي اول با پيروزي 
پشت سرگذاشته اند،  ابراز خوشحالي كرد: » مي توانيم بهتر هم بازي كنيم 
و اگر ما مي خواهيم در مرحله حذفي برنده شويم بايد بهتر بازي كنيم. ما 
در طول اين رقابت ها بازي به بازي بهتر مي شويم. بازي مقابل ايران براي ما 
مهم است و هنوز درباره بازي مقابل ايران تصميم كامل نگرفته ام شايد از 
بازيكنان ديگري هم استفاده كنيم. البته وضعيت بازيكنان را خواهم ديد. 
شايد برخي از بازيكنان خسته هستند و نياز به استراحت دارند، اما ما مقابل 
ايران به گونه اي بازي مي كنيم كه برنده شويم و من فكر مي كنم بازيكنان 
توانايي اين كار را دارند. « كاتانچ براي كنترل حواشي اين بازي بازيكنانش را 

ممنوع المصاحبه كرده است. 
    تاپ ترين بازي

در آن سوي ميدان كاپيتان تيم ملي كش��ورمان از مصاف با عراق به عنوان 
مهم ترين بازي مرحله گروهي ياد كرد. اشكان دژاگه در گفت وگو با فارس 
ضمن اشاره به اين موضوع گفت: »خوشحاليم كه به دور بعد صعود كرديم، 
ولي بايد قبول كنيم يك بازي سختي با تيم ملي عراق داريم. تيم عراق هميشه 
خوب بازي مي كند و زمان كمي براي ريكاوري اين بازي مهم داريم و آماده 
بازي شويم. بازي عراق و ايران هميشه بازي تاپي محسوب مي شود. ما الان 
شرايط خيلي خوبي داريم و تلاش مي كنيم كه بازي بعدي را هم ببريم. اصلًا 
به قهرماني در شرايط فعلي فكر نمي كنيم، ما فقط بازي به بازي فكر مي كنيم 
چون تيم هاي بزرگي مثل ژاپن، استراليا و كره در اين مسابقات حضور دارند، 

پس قاعده فوتبال اين را مي گويد كه بازي به بازي جلو برويم.«
    نبرد سرنوشت ساز

دور سوم مرحله گروهي جام ملت هاي 2019 امشب با برگزاري دو ديدار 
در گروه A آغاز مي شود. شرايط در گروه اول رقابت ها پيچيده شده است؛ 
امارات ميزبان چهار امتياز  است و در حالي كه هنوز صعودش قطعي نشده 
تيم تايلند را پيش رو دارد. تايلند سه امتيازي در رده سوم گروه قرار دارد و 
بازيكنان اين تيم با توجه به پيروزي بر بحرين انگيزه زيادي پيدا كرده اند. 
هندي ها كه جام را پرگل آغاز كرده بودند بعد از باخت به امارات رودر روي 
بحرين قرار مي گيرند. هند در رده دوم جدول است و بحرين هم با يك امتياز 

در قعر جدول جاخوش كرده است. 
    كيسه گلي به نام كره شمالي 

در بازي هاي روز گذشته قطر با شش گل كره شمالي را درهم كوبيد تا عملًا 
حكم به حذف اين تيم دهد. كره اي ها كه در بازي اول هم 4 بر صفر مغلوب 
عربستان شده بودند با نمايش ضعيف ديروز نشان دادند كه حتي در جمع 
تيم هاي درجه سوم آسيا هم جا ندارند و فقط به درد افزايش تفاضل گل 
حريفان مي خورند؛ كاري كه براي قط��ر كردند تا آنها با تفاضل گل بهتر 

نسبت به عربستان در صدر جدول گروه E قرار گيرند. 
عصر ديروز ژاپن هم با يك پنالتی مشكوك به سختی يك بر صفر عمان را 

برد و سعودش را قطعی كرد. 

شيوا نوروزي

نداشتن تركيب ثابت به نفع تيم ملي   است
 تيم هاي صاحب نام آس��يا، آنطور كه بايد 
برتري كامل و يك طرف��ه مقابل حريفان 
درجه چندمش��ان را ندارن��د. درمجموع 
تيم هاي ضعيف در جام ملت هاي 2019 
خيلي خوب ظاهر ش��دند. كس��ي تصور 
نمي كرد هند يا ويتنام اينطور ظاهر شوند. 
البته شايد تيم هاي بزرگ مانند ايران تمام 
توانشان را تاكنون به كار نبرده اند و دستشان 
را رو نكرده اند. در بازي دوم، ويتنام فوتبالي 
بدون كوچك ترين كار منفي و اضافي ارائه 
كرد كه اين موضوع نشان مي دهد، فوتبال آسيا پيشرفت كرده است. اگر 
بخواهيم در آسيا مقابل تيم هاي درجه 2 و ۳ موفق باشيم، بايد با كارهاي 
تركيبي و پيچيده تر به گل برسيم و فراتر از آسيا ظاهر شويم. ما شايد با 
تمام توان در اين دو بازي ظاهر نش��ديم، اما روندمان خوب است. حسن 
كي روش اين اس��ت كه بازي به بازي و مرحله به مرحله پيش مي رود و 
براساس هر بازي تيمش را به ميدان مي فرستد. ما به واقع در تيم ملي دو 
تيم خوب داريم و هر بازيكني كه به ميدان مي آيد، به خوبي وظايفش را 
انجام مي دهد. تيم ملي  خوب ظاهر شده است، هميشه اينطور بوده كه ما 
در عمق دفاع دچار مشكل بوده ايم. سبك كاري كي روش اين طور است، 
از بازيكني كه به آن اعتقاد دارد بازي مي گيرد و از او حمايت مي كند. يكي 
ديگر از خصوصيات خوب تيم ملي اين است كه تركيب ثابتي ندارد و همين 
موضوع باعث شده تمام بازيكنان با انگيزه تر باشند و كي روش به راحتي در 
هر بازي تركيبي مناسب با آن ديدار به زمين مي فرستد. در حال حاضر ما با 
كمترين فشار توانسته ايم شش امتياز بگيريم و به يك هشتم نهايي برسيم. 
با اين حال بازي با عراق درگيري هاي حاشيه اي دارد، اما قطعاً كي روش 
متناسب با عراق از بازيكنانش استفاده مي كند. ما روند خوبي داريم و با اينكه 
خيلي از تيم هاي مدعي كمي متزلزل ظاهر شدند، اما كيفيت بازي ايران 
خوب بود. هر چند كه عراق مثل گذشته نيست، اما مقابل ما انگيزه زيادي 
خواهد داشت. دليل اين انگيزه چند بردي است كه در بازي هاي اخير مقابل 
ما داشتند و الان حالت گربه سياه براي ما پيدا كرده اند. اگر در اين بازي روي 

خودمان تسلط داشته باشيم، مي توانيم عراق را هم شكست دهيم. 

 واكنش فدرر به خداحافظي ماري 
اندي ماري جمعه در نشست خبري پيش از شروع تنيس اپن استراليا گفت 
كه در سال 2019 از ميادين خداحافظي مي كند و اميدوار است ويمبلدون 
آخرين حضورش در جهان تنيس باشد. تصميم تنيسور بريتانيايي كه به 
دليل مشكلات جسماني ديگر قادر به حضور در مسابقات نيست، واكنش 
راجرفدرر، مرد شماره سه تنيس جهان را به دنبال داشت: »از اين خبر شوكه 
شدم و از اينكه كسي مانند ماري را از دست خواهيم داد خيلي ناراحتم. اين 
خبر به همه ما ضربه زد، چون او را مي شناسيم و دوستش داريم. او دشمني 
ندارد و يك اسطوره اس��ت. اميدوارم در تنيس اپن استراليا موفق باشد و 
بتواند در تورنمنت هاي ديگر هم به رقابت بپردازد و همانطور كه مي خواهد 

در تنيس ويمبلدون به كار خود پايان دهد.«

افشاي كينه دشان از بنزما
كينه دشان نسبت به كريم بنزما تمام شدني نيست. در حالي كه با توجه به 
آمارهايي كه سرمربي تيم ملي فرانسه مي داد، تصور مي كردند كه دعوت 
نشدن مهاجم رئال به تيم ملي فرانسه به متهم شدن او به شراكت جرم در 
پرونده اخاذي از متئو والبوئنا برمي گردد، صحبت هاي اخير دشان نشان 
داد كه گذشتن از نام بنزمای ۳1ساله به مصاحبه سه، چهار سال پيش اين 
بازيكن برمي گردد كه در آن به سرمربي خروس ها درخصوص تبعيض نژادي 
براي انتخاب بازيكنان تركيب اصلي هشدار داد و دشان هنوز آن را فراموش 
نكرده: »اين افراد مي توانند به خودش��ان اجازه دهند، اظهاراتي را مطرح 
كنند كه براي آنها عواقبي فراتر از قوه درك خيلي ها دارد و من هرگز آنها را 

فراموش نخواهم كرد، مگر اتفاق غيرمنتظره اي رخ دهد.«

 رس��يدگي ب��ه 
ي  ه ه��ا ژ و پر
زيرساختي و نيمه كاره ورزشي يكي از موضوعات 
مهمي اس��ت كه بايد مورد توجه وزارت ورزش 
قرار گيرد. با توجه به مش��كلات اقتصادي ريز 
و درش��تي كه كش��ور اين روزها ب��ا آن درگير 
اس��ت، حضور فعال و مؤثر بخش خصوصي در 
اين مس��ئله مي تواند بس��يار مثمر ثمر باش��د. 
موضوعي كه اميررضا خادم، مع��اون پارلماني 
و حقوقي وزير ورزش هم به آن اش��اره مي كند 
و مي گويد: در سال جاري ۳هزار ميليارد تومان 
تس��هيلات بانكي براي س��رمايه گذاري بخش 
خصوصي اختصاص يافته است.  اميررضا خادم 
ادامه داد: در شهرستاني كه يك استخر دولتي 

وجود ندارد، خوش��بختانه بخش خصوصي دو 
باب استخر قابل اس��تفاده را احداث كرده و در 
اختيار مردم قرار داده اس��ت.  وي با بيان اينكه 
بخش خصوص��ي با حماي��ت حداكثري دولت 
تاكنون كارنامه موفقي داشته است، يادآور شد: 
اگر س��رمايه گذار بخش خصوصي هزينه اي را 

در يك پروژه متحمل مي ش��ود، مطمئن است 
هزينه اي كه انجام داده است منجر به سودآوري 
و يك نتيجه بهينه مي شود.  پروژهاي نيمه كاره 
ورزشي يكي از بزرگ ترين معضلات برنامه هاي 
زيرس��اختي ورزش كشور اس��ت؛ پروژه هايي 
كه س��ال ها از به زمين خوردن كلنگ شروع به 

ساختش��ان مي گذرد، اما هنوز خبري از پايان 
و به بهره برداري رس��يدن آنها نيس��ت. معاون 
وزير ورزش با اش��اره به اينك��ه در حال حاضر 
4هزار طرح ورزش��ي در كش��ور نيمه تمام رها 
شده است، ابراز كرد: براي تكميل و بهره برداري 
از اين تع��داد پروژه ها 10هزار ميلي��ارد ريالي 
اعتبار نياز اس��ت.  خادم با تأكيد بر اينكه آغاز 
پروژه جديد ورزشي با وضعيت اعتباري منطقي 
نيست، اظهار كرد: در اين راستا بايد با حمايت 
و تشويق بخش خصوصي، برخي از مشكلات را 
حل كرد.  وي با اشاره به اقدامات انجام شده در 
حوزه اش��تغال وزارتخانه خاطر نشان كرد: بالغ 
بر ۳هزار ميلي��ارد تومان تس��هيلات بانكي در 
س��ال جاري براي پرداخت به بخش خصوصي 
در نظر گرفته ش��ده اس��ت.  مع��اون پارلماني 
ورزش   در پايان بيان كرد: براساس هماهنگي و 
توجيه معاونت توسعه و منابع، سود تسهيلات 
پرداختي تا 6 درصد كاهش و توسط وزارتخانه 

پرداخت مي شود. 

4 هزار پروژه 
نيمه  كاره  ورزشی داریم!
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 تمرین در سرماي آنتاليا!
قرار به برپايي اردوي زمستاني در قطر بود ، اما به شكلي ناگهاني كه بدون 
شك بي تأثير از دخالت هاي غيرفني نيست، اس��تقلالي ها از كمپي در 
آنتالياي تركيه سر در آوردند تا دوران آماده سازي نيم فصل را در بدترين 
ش��رايط آب و هوايي سر كنند! البته تصور مي ش��د اين انتخاب به دليل 
مناسب بودن قيمت كمپ آنتاليا باش��د، اما در كمال تعجب مسئولان 
استقلال گفتند كه اين اردو به مراتب گرانتر از اردوي قطر براي اين تيم 
تمام شده! توجيهي كه عذر بدتر از گناه بود؛ چراكه بازيكنان اين تيم در 
آستانه برپايي اردوي نيم فصل با دريافت حواله هاي مالي راضي به شكستن 
اعتصاب و حضور در تمرينات شده بودند. با اين وجود اما استقلال بي توجه 
به مشكلات مالي و برودت هواي اروپا در فصل زمستان، در آنتاليا اردو زده 
تا بازيكنان اين تيم در سرماي شديد هوا و زير باد و باران تمرينات نيم فصل 
را دنبال   و خود را آماده دور برگشت رقابت هاي ليگ كنند! تصميمي كه 

بدون شك نه توجيهي منطقي دارد و نه بار فني! 

رسول كربكندي

كارشناس فوتبال

نمي خواهم شرمنده مردم باشم 
كس��ب عنوان پهلواني توسط يك ورزشكار 
تنها به پي��روزي مقابل حريفان و بس��تن 
بازوبن��د پهلوان��ي خلاص��ه نمي ش��ود. 
ورزشكاري كه اين عنوان را به دس��ت مي آورد در ديد مردم با بقيه فرق 

مي كند و همه از او توقعاتي دارند كه از ديگر ورزشكاران ندارند. 
اين مس��ئله درخص��وص پهلواني كه در درياف��ت بازوبند 

مداومت دارد البته نسبت به س��ايرين پررنگ تر است، 
چراكه حتي اگر در مس��ابقه اي بازنده هم باش��د، باز 
هم مردم به س��ابقه پهلواني او بيش��تر از نتيجه يك 
رقابت نگاه مي كنند.  ش��ايد به همين علت باش��د، 
جابر صادق زاده پهلواني كه پن��ج بار صاحب بازوبند 
پهلواني ش��ده و اين روزها بيشتر از قبل نگران است. 

وي نمي خواهد شرمنده مردم باشد، مي خواهد در حد 
توانش دست گيري كند و به همين خاطر مسئولان ورزش 

را مخاطب قرار مي دهد و مي گويد: مس��ئوليت س��نگيني 
بر عهده ام اس��ت، نمي خواهم ش��رمنده مردم ش��وم بلكه 
مي خواهم حتي به صورت ناچيز و در حد توانم مشكلات 
آنها را حل كنم. از قديم به كسي كه سه بار عنوان پهلواني 
را به دست آورده حق سفره مي دادند، اما مثل اينكه اين 
موضوع براي مسئولان كنوني ورزش اهميتي ندارد. من 
پنج بار صاحب بازوبند پهلواني شده ام و مردم از من توقع 
دارند، اميدوارم وزارت ورزش و فدراسيون كشتي به اين 

موضوع مهم رسيدگي كنند. 

كوراش گود زینل خان منتظر تأمين اعتبار
سال هاس��ت كه         بازتاب
ن  ا قه من��د علا
كشتي باچوخه مي دانند كه روز 14فروردين ماه 
بايد خود را به گود زينل خان شهرستان اسفراين 
برسانند تا يك روز پرهيجان را سپري كنند. اين 
رقابت ها به رغم تمامي مش��كلات زيرس��اختي 
موجود در محل مس��ابقه و البت��ه كوتاهي هاي 
مسئولان در اين خصوص هر س��ال پرشور تر از 
قبل برگزار مي شود و حالا خبر رسيده است كه 
در فروردين 98 رقابت هاي سنگين وزن كوراش 
با حضور كوراش كاران بين الملل��ي نيز در كنار 

مسابقات چوخه برگزار شود. 

البته مثل هميش��ه به اجرا درآم��دن اين برنامه 
كه فرصت مناسبي براي شناساندن شهرستان 
اس��فراين به دنيا محسوب مي ش��ود، منوط به 
تأمين اعتبار است. مسئله اي كه كوروش بهادري 
رئيس اداره كل ورزش اس��تان خراسان شمالي 
درخصوص آن مي گوي��د: اين برنام��ه بار مالي 
زي��ادي دارد به خصوص در بح��ث تأمين جوايز 
قرار ش��ده است، س��تادي به رياس��ت استاندار 
تشكيل ش��ود و نماينده اسفراين در مجلس هم 
با وزير كشور رايزني لازم را انجام دهد تا بتوانيم 
تأمين اعتبار كنيم و ظرفيت بالاي ملي و استاني 

خودمان را ثابت كنيم. 

 فريدون حسن 
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